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Boligudvalget har i brev af 9. juli 2020 stillet mig følgende spørgsmål (BOU 

alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 185: 

Vil ministeren redegøre for konsekvenserne for de lokale leverandører med 
Bygningsstyrelsens første store udbud (første bølge) til næsten 2 mia. kr. med 
statslige facility-managementydelser, der er idriftsat 1. oktober 2019, som har 
fået opsagt deres kontrakter eller ikke fornyet kontrakterne med de pågælden-
de myndigheder, herunder om centraliseringen har negative følger for danske 
lokale leverandører og den lokale beskæftigelse? 

   

Svar: 

Jeg har indhentet bidrag til besvarelsen fra Bygningsstyrelsen, der oplyser føl-

gende: 

 

”Der er i forbindelse med idriftsættelsen ikke gennemført en analyse med fokus 
på, hvilke konsekvenser idriftsættelsen af bølge 1 har haft for eventuelle lokale 

leverandører og den lokale beskæftigelse.  

 
I denne sammenhæng bemærkes det, at en række af de ydelser, der nu omfattes 

af den fællesstatslige FM-løsning, tidligere er blevet indkøbt af de enkelte insti-

tutioner via aftaler indgået af Statens Indkøb, og ydelserne er dermed ikke 

nødvendigvis blevet leveret af lokale leverandører.” 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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